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Raport de Cesiune  
pentru perioada 1-31 iulie 2024 

 
 
Numele clientului: Transgaz 
Obiectul studiului: Informații relevante referitoare la compania Transgaz, angajații acesteia, alte companii din domeniul 
energiei și al gazelor, dar și cu privire la modificări ale legislației din domeniu sau alte informații relevante pentru piața de 
energie și gaze, apărute pe posturile TV naționale și locale, dar și în jurnalele de știri de la diferite radiouri naționale. 
 
 

1 iulie 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Ediție specială RealitateaPlus- 21:00 

 

 
In cadrul emisiunii, s-au discutat urmatoarele: 
 

- Moderatoarea emisiunii vorbește despre un interviu realizat de jurnalistul 
Liviu Alexa cu afaceristul Ioan Niculae, patronul Interagro: în cadrul 
acestui interviu, Ioan Niculae ar fi spus că guvernul condus de Victor 
Ponta ar fi de vină pentru scăderea consumului de gaze din România și 
de distrugerea industriei care se baza pe gaze. În același interviu, Ioan 
Niculae îl acuză pe Victor Ponta că a semnat cu bună știință o ordonanță 
de urgență care a condus la creșterea prețului gazelor, dar spune și că a 
vorbit cu Ponta despre această problemă, iar fostul premier ar fi spus că 
gazele nu sunt ale românilor, ci ale austriecilor de la OMV, iar austriecii 
cresc prețul gazelor și pot face ce vor cu gazul. 
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3 iulie 
 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Ediție specială Digi24- 19:00 

 

 
In cadrul emisiunii, s-au discutat urmatoarele: 
 

- În cadrul emisiunii este difuzată declarația președintelui Klaus Iohannis 
cu ocazia zilei Statelor Unite ale Americii.  Proiectele de cooperare în 
domeniul energiei nucleare sunt esenţiale pentru colaborarea dintre ţările 
„noastre, în vederea creşterii securităţii energetice a României şi a întregii 
regiuni. Prin realizarea acestor proiecte, România devine un vector 
regional important în domeniul energetic, prin consolidarea independenţei 
energetice şi dezvoltarea de soluţii avansate pentru energia verde”, a 
spus Klaus Iohannis. 

 
 
4 iulie 
 
 
 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Ediție specială RomâniaTV- 19:00 
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In cadrul emisiunii, s-au discutat urmatoarele: 
 

- Moderatoarea emisiunii spune că Transelectrica avertizează că 
România este în pericol de blackout și cere urgent investiții în unități de 
stocare a energiei. Experții de la Transelectrica sunt îngrijorați de penele 
majore de curent care s-au produs în ultima perioadă atât pe plan 
regional, cât și în lume, pe măsură ce sistemele energetice cedează din 
cauza creșterii consumului și a lipsei investițiilor. 

- Antonio Andrusceac, membru AUR, spune că Transelectrica a mărit 
tariful de transport, nejustificat, și că nu a fost în stare să securizeze 
rețelele de transport, astfel că avem peste 20% pierderi de rețea. 

 
5 iulie 
 
 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Exces de putere Antena3- 21:00 
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In cadrul emisiunii, s-au discutat urmatoarele: 
 

- În cadrul emisiunii este difuzat un material cu privire la Investigația 
procurorilor de la Parchetul European în dosarul care vizează firma 
nepoților lui Paul Stănescu, secretar general în PSD.  

- Parchetul European a făcut percheziţii la fermele de purcei din Corabia 
aparținând nepoţilor lui Paul Stănescu, în cadrul unui dosar de fraudă cu 
fonduri europene cu prejudiciu de 1,2 milioane de euro legat de fermele 
de purcei. 

- Una dintre pistele cercetate este legată de incendiul care a izbucnit în 10 
iulie 2023 la ferma de porci menționată mai sus și la modul modul cum 
autoritățile au stabilit cauza incendiului. Procurorii au fost sesizați și asupra 
faptului că s-au făcut presiuni pentru a se stabili o anumită cauză a 
incendiului. Focul a distrus mai multe bunuri achiziționate din fonduri 
proprii de firma nepoților lui Stanescu, în cadrul unui proiect cu fonduri 
europene pentru înființarea unei ferme de porcine.   

- Cauza incendiului invocată de autorități a fost un arc electric produs din 
cauza unei ciori, însă specialiștii consultati au declarat că acest lucru nu 
ar fi putut fi posibil, iar, în plus, reprezentanții firmei de distribuție au 
declarat că specialiștii săi prezenți la fața locului nu au constatat defecțiuni 
la instalațiile din zona producerii incendiului și nu a fost înregistrat niciun 
arc electric în zonă deoarece dacă s-ar fi produs, acesta ar fi fost 
înregistrat de către echipamentele de protecție ale rețelei. 

 
11 iulie 
 
 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

News alert B1TV- 20:00 
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12 iulie 
 
 

 

 
In cadrul emisiunii, s-au discutat urmatoarele: 
 

- În cadrul emisiunii este difuzat un material cu privire la avertismentul 
ministrului Energiei cu privire la posibile pene de curent în contextul 
temperaturilor foarte crescute din perioada următoare și a consumului 
crescut de energie. 

- Ciprian Cherciu, jurnalist specializat în energie, a fost întrebat într-o 
intervenție în cadrul emisiunii dacă e posibil să avem niște pene masive 
de curent din cauza consumului prea mare de energie. Jurnalistul a 
declarat că ar exclude această variantă, cel puțin dacă ne uităm la 
momentul de față cât produce România și cât consumă. Acesta a mai 
adăugat că noi fie consumăm prea puțin - acum nici 2 luni Transelectrica 
se plângea că e consum prea mic în România- fie avem un consum prea 
mare. Acesta mai spune că România consumă foarte puțină energie 
electrică chiar și în momentele de vârf, în comparație cu alte state 
europene.  

- Problemele care apar în sistem și care sunt reale și pot genera niște 
întreruperi de furnizare țin de faptul că nu s-a investit absolut deloc în 
capacitățile de stocare a energiei electrice, a mai spus jurnalistul. 

- Ciprian Cherciu a mai spus că e nevoie de stocare și dacă am fi avut 
stocare în baterii, nu doar că nu discutam despre posibile întreruperi de 
furnizare, dar am fi avut și un preț foarte mic al energiei pentru acest 
interval orar și oamenii ar fi plătit mai puțini bani. În plus, acesta a mai 
adăugat că este o lipsă gravă de strategie. 
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Calificativ: 
 

NEUTRU 

Ediție specială Digi24- 20:00 

 

 
In cadrul emisiunii, s-au discutat urmatoarele: 
 

- Moderatoarea emisiunii spune că prosumatorii sunt 
nemulțumiți și fac apel la președintele Iohannis să nu 
promulge o lege care îi obligă să stocheze energie în baterii 
deoarece mulți și-au instalat panouri prin programul Casa 
Verde, iar instalația nu este compatibila cu o astfel de 
baterie.  

- Ministrul Energiei, Sebastian Burduja,  spune că stocarea 
este prioritatea zero a sistemului energetic național 
deoarece acum nu mai avem o puternică producție 
predictibilă (gaz, cărbune), consumul e impredictibil, plus că 
acum avem mai multă energie intermitentă (eoliană, solară) 
și este din ce în ce mai greu să fie ținut sistemul în echilibru. 

- Acesta a mai spus că va susține un demers de finanțare a 
prosumatorilor pentru instalarea de baterii de stocare, însă 
Ministerul Energiei se adresează consumatorilor non-
casnici. 

- Dan Pârșan, președintele Asociației Prosumatorilor și a 
Comunităților de Energie, a declarat că Legea 255 a fost 
votată pe repede înainte în Parlament și că această lege 
trebuie reîntoarsă la reexaminare deoarece zeci de mii de 
beneficiari ai programului Casa Verde nu pot modifica 
instalațiile, legea nu prevede o schemă de sprijin pentru 
prosumatori, plus că sunt neconcordanțe în lege. 

- Ministrul Energiei recunoaște că sunt neconcordanțe în 
lege, dar acestea pot fi remediate. 
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14 iulie 
 
 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Jurnalul de seară – 14 iulie B1TV-  22:00 

 

 
In cadrul emisiunii, s-au discutat urmatoarele: 
 

- Ciprian Cherciu, jurnalist specializat în energie, spune că nu e 
o problema de rețea și că pot fi cazuri izolate în ceea ce 
privește penele de curent. 

- Jurnalistul mai spune că, spre deosebire de alte țări europene, 
România are un consum mic de energie electrică. 

- Acesta mai spune că România are o problema cu stocarea 
energiei și că nu s-a făcut nimic în această privință, plus că nu 
s-a făcut nimic în ceea ce privește producția de energie. 

- Ciprian Cherciu mai spune că stocarea în baterii ar fi 
rezolvarea pentru situația de acum, dar ar fi rezolvarea și 
pentru alte probleme cum ar fi prețul energiei ridicat. 

- Moderatorul emisiunii spune că, potrivit Transelectrica, în 
ultima perioadă am importat tot mai mult, iar Ciprian Cherciu 
spune că asta se explică prin faptul că reactorul de la 
Cernavodă a fost în revizie, seceta a afectat producția 
Hidroelectrica, plus că nu au fost construite capacități noi de 
producție care să suporte consumul ridicat. 
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Numele clientului: Primăria Municipiului Cluj-Napoca 
Obiectul studiului: Informații relevante referitoare la primarul Emil Boc, Primăria Municipiului Cluj-Napoca, Consiliul 
Județean Cluj și angajații acestora, partidele politice locale sau alte informații relevante pentru primărie și consiliul 
județean, apărute pe posturile TV naționale și locale, dar și în jurnalele de știri de la diferite radiouri naționale.  
 

 

29 iulie 
 
 

Ziua imnului național al României a fost celebrată la Cluj-Napoca în fața Centrului de Cultură Urbană Casino 
din Parcul Central. La eveniment a participat și primarul municipiului Cluj-Napoca, Emil Boc, care a declarat că 

imnul național reprezintă o punte de legătură între trecut, prezent și viitor, ne arată de unde venim, cine 
suntem și în ce direcție mergem. Și prefectul județului Cluj, Irina Munteanu, a participat la eveniment și a ținut 

un discurs despre faptul că imnul național nu este doar un cântec, ci un îndemn la trezire, la conștiință 
națională și solidaritate, iar versurile sale au inspirat generații de români să lupte pentru un viitor mai bun. 

    ştire cu caracter episodic 

Ziua imnului național al României, la Cluj-Napoca 

3min 58s 

TVRCluj (18:02) 

caracter  neutru 

http://5.2.198.101/video/2024/iulie/29_07/29iul_tvrcj1802_imn.mp4


9 

 

 
 
30 iulie 
 

 

 

 

  

                               Focus – NCN 

În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele:   

- Anca Georgescu, cofondator TAC, spune că sprijinul administrațiilor locale este vital pentru asociațiile care 
sterilizează animalele comunitare și că ar fi firesc să fie primit acel sprijin din partea administrației locale clujene, 
acolo unde cetățenii au dat deja bani plătindu-și taxele, însă acesta este un deziderat care va dura cât va dura 
administrația locală actuală deoarece, în continuare, aceasta nu este deschisă și nu dorește colaborarea cu 
TAC pentru sterilizarea și îngrijirea animalelor.  


